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§ 16 
Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad  

Samt med årsredovisningen ärenden som sambehandlas 

Justering av ägardirektiv för Mässfastigheter i Stockholm 
AB och Stockholms Stadshus AB, dnr KS 2025/393 

Visselblåsarfunktionens årsrapport 2024, dnr KS 2025/88 

Riktlinje för arbetslivsinriktad rehabilitering i Stockholm 
stad, dnr KS 2024/1359 

Genomförande av förutsättningsprojekt för strategi 
Stockholm som smart och uppkopplad stad, dnr KS 
2024/1371 

Förlängd finansiering av SIKT2-projektet, dnr KS 
2025/114 

Hållbarhetsrapport 2025, dnr KS 2024/1373 

Central upphandling av upphandlings- och avtalssystem, 
dnr KS 2025/173 

Central upphandling av kontaktcenterplattform, dnr KS 
2025/177 

Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning 
för verksamhetsåret 2022, dnr KS 2023/483 

Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning 
för verksamhetsåret 2023, dnr KS 2024/428 

Storstockholms Brandförsvars årsredovisning för 
verksamhetsåret 2024, dnr KS 2025/262 
KS 2024/1349 
 

Beslut  
1. Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för 

Stockholms stad godkänns. 
2. Redovisade avsättningar om -341 mnkr godkänns.  
3. Kommunstyrelsens beslut gällande uppsiktsplikt avseende 

stadens hel- och delägda bolag, enligt bilaga 4 till 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, anmäls.  
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4. Basnyckeltal med utfall för år 2024 godkänns i enlighet med 
bilaga 5 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

5. Nämndernas redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag 
2024 godkänns i enlighet med bilaga 6 till 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

6. Redovisning av kommunfullmäktiges aktiviteter som i sin 
helhet inte blivit genomförda under 2024 godkänns i 
enlighet med bilaga 7 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.  

7. Lägesredovisning stora investeringsprojekt godkänns i 
enlighet med bilaga 8 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.  

8. Slutredovisningar av investeringsprojekt över 50 mnkr enligt 
bilaga 9 anmäls.  

9. Justering av ägardirektiv för Mässfastigheter i Stockholm 
AB, avseende ekonomiskt resultat och investeringsbudget år 
2025 (dnr KS 2025/393), godkänns i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

10. Justering av ägardirektiv för Stockholm Stadshus AB, 
avseende ekonomiskt resultat och investeringsbudget år 
2025 (dnr KS 2025/393), godkänns i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

11. Visselblåsarfunktionens årsrapport 2024 (dnr KS 2025/88) 
godkänns i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande samt bilaga 10. 

12. Riktlinje för arbetslivsinriktad rehabilitering i Stockholms 
stad (dnr KS 2024/1359) godkänns i enlighet med bilaga 11 
till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

13. Uppdraget att genomföra förutsättningsprojekt och 
samordna nämndernas och bolagens arbete med 
genomförande av strategin Stockholm som en smart och 
uppkopplad stad (dnr KS 2024/1371) godkänns, i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

14. Kommunfullmäktiges beslut (dnr KS 2020/1617) om att 
kommunstyrelsen medges finansiering om 610,5 mnkr för 
projektet SIKT 2 under perioden 2022-2025 förlängs till att 
även gälla för år 2026 (dnr KS 2025/114). Finansieringen 
för den del av projektet som avser stadens bolag, 55,4 mnkr, 
sker genom Stockholms Stadshus AB, i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

15. Kommunstyrelsen ska genomföra central upphandling av 
upphandlings- och avtalssystem (dnr KS 2025/173), i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

16. Centralt upphandlat it-stöd ska användas av samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser (dnr KS 2025/173), i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

17. Kommunstyrelsen ska besluta om upphandlingsdokument, 
tilldelning av kontrakt, avbrytande av upphandling, 
avtalstecknande, eventuella förlängningar, förändringar, 
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kompletteringar och/eller tillägg till avtalen utifrån 
affärsmässiga grunder, samt att häva avtal (dnr KS 
2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

18. Kommunstyrelsen ska implementera upphandlat 
upphandlings- och avtalssystem (dnr KS 2025/173), i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

19. Finansiering för den del av upphandlingen som avser ett 
upphandlings- och avtalssystem för stadens nämnder sker 
genom att kostnaderna beaktas i samband med upprättande 
av kommunfullmäktiges budget för år 2026 respektive år 
2027 (dnr KS 2025/173), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

20. Stockholms Stadshus AB uppmanas att för egen del ge 
fullmakt och uppmanas att ge alla bolagsstyrelser i uppdrag 
att ge fullmakt till kommunstyrelsen för genomförande av 
upphandling och avtalsförvaltning av upphandlings- och 
avtalssystem (dnr KS 2025/173), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

21. Stockholms Stadshus AB uppmanas att för egen del 
finansiera och uppmanas att ge alla bolagsstyrelser i uppdrag 
att finansiera den del av upphandlingen som avser stadens 
bolagsstyrelser (dnr KS 2025/173), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

22. Servicenämnden ska genomföra central upphandling av 
kontaktcenterplattform (dnr KS 2025/177), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

23. Servicenämnden ska besluta om upphandlingsdokument, 
avbrytande av upphandling, tilldelning av kontrakt, 
tecknande av avtal och löpande avtalshantering inklusive 
beslut om eventuella förlängningar, förändringar, 
kompletteringar och/eller tillägg till avtal utifrån 
affärsmässiga grunder, samt att häva avtal (dnr KS 
2025/177), i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.  

24. Servicenämnden ska implementera upphandlad 
kontaktcenterplattform (dnr KS 2025/177), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

25. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge i uppdrag till de 
bolagsstyrelser som beslutar att delta i centralupphandling 
av ny kontaktcenterplattform, att ge fullmakt till 
servicenämnden för genomförandet av upphandling, 
införande och avtalsförvaltning (dnr KS 2025/177), i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

26. Kommunstyrelsen medges finansiering om 7 mnkr för 
upphandling och införande av kontaktcenterplattform för 
2025-2026. Finansiering sker genom av de i eget kapital 
reserverade medel för verksamhetsutveckling och it som rör 
Projekt SIKT2, under förutsättning att kommunfullmäktige 
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godkänner den förlängda tidsperioden för avsättningen för 
Projekt SIKT2 (dnr KS 2025/177), i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

27. Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för 
verksamhetsåret 2022 (dnr KS 2023/483), bilaga 13, läggs 
till handlingarna, i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

28. Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för 
verksamhetsåret 2023 (dnr KS 2024/428), bilaga 14, läggs 
till handlingarna, i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

29. Storstockholms Brandförsvars årsredovisning för 
verksamhetsåret 2024 (dnr KS 2025/262), bilaga 15, läggs 
till handlingarna, i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  
Samtliga ledamöter för Liberalerna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  
Samtliga ledamöter för Centerpartiet reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  
Samtliga ledamöter för Kristdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för det egna förslaget. 
  

Ärendet 
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas.  
  
Utlåtandet gäller Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget 
för Stockholms stad. 
  
I debatten yttrar sig, se bilaga 2. 
  

Förslag till beslut 
Borgarrådet Bjuggren (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
  
Borgarrådet Hedin (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Moderaternas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
  
Björn Ljung (L) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
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Jonas Naddebo (C) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Centerpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
  
Maurice Forslund (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Kristdemokraternas ersättaryttrande i kommunstyrelsen. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2024/1349) 

Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 
 

Samt med årsredovisningen ärenden som sambehandlas 

Justering av ägardirektiv för Mässfastigheter i Stockholm AB och 
Stockholms Stadshus AB, dnr KS 2025/393 

Visselblåsarfunktionens årsrapport 2024, dnr KS 2025/88 

Riktlinje för arbetslivsinriktad rehabilitering i Stockholm stad, dnr 
KS 2024/1359 

Genomförande av förutsättningsprojekt för strategi Stockholm som 
smart och uppkopplad stad, dnr KS 2024/1371 

Förlängd finansiering av SIKT2-projektet, dnr KS 2025/114 

Hållbarhetsrapport 2025, dnr KS 2024/1373 

Central upphandling av upphandlings- och avtalssystem, dnr KS 
2025/173 

Central upphandling av kontaktcenterplattform, dnr KS 2025/177 

Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för 
verksamhetsåret 2022, dnr KS 2023/483 

Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för 
verksamhetsåret 2023, dnr KS 2024/428 

Storstockholms Brandförsvars årsredovisning för verksamhetsåret 
2024, dnr KS 2025/262 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för Stockholms stad 

godkänns. 

2. Redovisade avsättningar om -341 mnkr godkänns.  

3. Kommunstyrelsens beslut gällande uppsiktsplikt avseende stadens hel- och 

delägda bolag, enligt bilaga 4 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, 

anmäls.  

4. Basnyckeltal med utfall för år 2024 godkänns i enlighet med bilaga 5 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

5. Nämndernas redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag 2024 godkänns i 

enlighet med bilaga 6 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

6. Redovisning av kommunfullmäktiges aktiviteter som i sin helhet inte blivit 

genomförda under 2024 godkänns i enlighet med bilaga 7 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

7. Lägesredovisning stora investeringsprojekt godkänns i enlighet med bilaga 8 

till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

8. Slutredovisningar av investeringsprojekt över 50 mnkr enligt bilaga 9 anmäls.  

9. Justering av ägardirektiv för Mässfastigheter i Stockholm AB, avseende 

ekonomiskt resultat och investeringsbudget år 2025 (dnr KS 2025/393), 

godkänns i enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

10. Justering av ägardirektiv för Stockholm Stadshus AB, avseende ekonomiskt 

resultat och investeringsbudget år 2025 (dnr KS 2025/393), godkänns i 

enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

11. Visselblåsarfunktionens årsrapport 2024 (dnr KS 2025/88) godkänns i enlighet 

med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande samt bilaga 10. 

12. Riktlinje för arbetslivsinriktad rehabilitering i Stockholms stad (dnr KS 

2024/1359) godkänns i enlighet med bilaga 11 till stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

13. Uppdraget att genomföra förutsättningsprojekt och samordna nämndernas och 

bolagens arbete med genomförande av strategin Stockholm som en smart och 

uppkopplad stad (dnr KS 2024/1371) godkänns, i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

14. Kommunfullmäktiges beslut (dnr KS 2020/1617) om att kommunstyrelsen 

medges finansiering om 610,5 mnkr för projektet SIKT 2 under perioden 

2022-2025 förlängs till att även gälla för år 2026 (dnr KS 2025/114). 

Finansieringen för den del av projektet som avser stadens bolag, 55,4 mnkr, 

sker genom Stockholms Stadshus AB, i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

15. Kommunstyrelsen ska genomföra central upphandling av upphandlings- och 

avtalssystem (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 
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16. Centralt upphandlat it-stöd ska användas av samtliga nämnder och 

bolagsstyrelser (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

17. Kommunstyrelsen ska besluta om upphandlingsdokument, tilldelning av 

kontrakt, avbrytande av upphandling, avtalstecknande, eventuella 

förlängningar, förändringar, kompletteringar och/eller tillägg till avtalen 

utifrån affärsmässiga grunder, samt att häva avtal (dnr KS 2025/173), i 

enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

18. Kommunstyrelsen ska implementera upphandlat upphandlings- och 

avtalssystem (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

19. Finansiering för den del av upphandlingen som avser ett upphandlings- och 

avtalssystem för stadens nämnder sker genom att kostnaderna beaktas i 

samband med upprättande av kommunfullmäktiges budget för år 2026 

respektive år 2027 (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

20. Stockholms Stadshus AB uppmanas att för egen del ge fullmakt och uppmanas 

att ge alla bolagsstyrelser i uppdrag att ge fullmakt till kommunstyrelsen för 

genomförande av upphandling och avtalsförvaltning av upphandlings- och 

avtalssystem (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

21. Stockholms Stadshus AB uppmanas att för egen del finansiera och uppmanas 

att ge alla bolagsstyrelser i uppdrag att finansiera den del av upphandlingen 

som avser stadens bolagsstyrelser (dnr KS 2025/173), i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

22. Servicenämnden ska genomföra central upphandling av 

kontaktcenterplattform (dnr KS 2025/177), i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

23. Servicenämnden ska besluta om upphandlingsdokument, avbrytande av 

upphandling, tilldelning av kontrakt, tecknande av avtal och löpande 

avtalshantering inklusive beslut om eventuella förlängningar, förändringar, 

kompletteringar och/eller tillägg till avtal utifrån affärsmässiga grunder, samt 

att häva avtal (dnr KS 2025/177), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande.  

24. Servicenämnden ska implementera upphandlad kontaktcenterplattform (dnr 

KS 2025/177), i enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

25. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge i uppdrag till de bolagsstyrelser 

som beslutar att delta i centralupphandling av ny kontaktcenterplattform, att ge 

fullmakt till servicenämnden för genomförandet av upphandling, införande 

och avtalsförvaltning (dnr KS 2025/177), i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

26. Kommunstyrelsen medges finansiering om 7 mnkr för upphandling och 

införande av kontaktcenterplattform för 2025-2026. Finansiering sker genom 

av de i eget kapital reserverade medel för verksamhetsutveckling och it som 
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rör Projekt SIKT2, under förutsättning att kommunfullmäktige godkänner den 

förlängda tidsperioden för avsättningen för Projekt SIKT2 (dnr KS 2025/177), 

i enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

27. Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för verksamhetsåret 

2022 (dnr KS 2023/483), bilaga 13, läggs till handlingarna, i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

28. Samordningsförbundet Stockholm stads årsredovisning för verksamhetsåret 

2023 (dnr KS 2024/428), bilaga 14, läggs till handlingarna, i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

29. Storstockholms Brandförsvars årsredovisning för verksamhetsåret 2024 (dnr 

KS 2025/262), bilaga 15, läggs till handlingarna, i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 

beslutar enligt ovan, följande. 

1. Stadsdirektören ska genomföra centralupphandling samt att införa nytt 

upphandlings- och avtalssystem (dnr KS 2025/173), i enlighet med 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdirektören ska fatta beslut om upphandlingsdokument, avbrytande av 

upphandling, tilldelning av kontrakt, tecknande av avtal och löpande 

avtalshantering inklusive beslut om eventuella förlängningar, förändringar, 

kompletteringar och/eller tillägg till avtalen utifrån affärsmässiga grunder, 

samt att häva avtal  (dnr KS 2025/173), i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande. 

1. Nämnderna medges budgetjustering för ökade kostnader med 30,6 mnkr. 

Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2 Till kommunstyrelsens 

förfogande för oförutsedda behov i 2024 års budget, enligt bilaga 1 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade kostnader med 247,2 mnkr. 

Finansiering sker ur Central medelsreserv: 3 Till kommunstyrelsens 

förfogande för prestationsförändringar i 2024 års budget, enligt bilaga 1 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

3. Nämnderna medges budgetjustering för minskade utgifter med 649,3 mnkr. 

Finansiering sker ur Central medelsreserv: 4 Till kommunstyrelsens 

förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2024 års budget, enligt bilaga 

1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

4. Nämnderna medges ombudgetering till 2025 för ökade kostnader inom 

driftverksamheten med 85,9 mnkr. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 

2 Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda behov i 2025 års budget, 

enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

5. Nämnderna medges ombudgetering till 2025 för ökade utgifter inom 

investeringsplanen med 69 mnkr. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 4 
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Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2025 

års budget, enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

6. Mot bakgrund av vad som framgår av bolagsordningar och ägardirektiv för 

bolagen, utfallsrapporter, protokoll samt övrig rapportering från Stockholms 

Stadshus AB, bedömer kommunstyrelsen att verksamheterna i varje bolag i 

koncernen Stockholms Stadshus AB under föregående kalenderår har bedrivits 

enligt det fastställda ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 

befogenheterna, enligt bilaga 4 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

7. Stadsledningskontorets anmälan av hållbarhetsrapport 2025 för Stockholms 

stad (dnr KS 2024/1373) godkänns, i enlighet med stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande och bilaga 12. 

8. Övriga framställningar från nämnderna avslås. 

Föredragande borgarrådet Anders Österberg 

Sammanfattning av ärendet 

Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för Stockholms stad redogör för 

verksamhetens resultat och ekonomiska ställning. I ärendet redogörs även för 

stadsledningskontorets analys och målbedömning av kommunfullmäktiges 

inriktningsmål och verksamhetsområdesmål för år 2024.  

År 2024 har präglats av lågkonjunktur, höjda räntor och dämpad efterfrågan samt ett 

försämrat säkerhetsläge, globalt och nationellt. Antalet arbetslösa har ökat, mer i 

Stockholm än riksgenomsnittet. Samtidigt råder brist på kompetens inom vissa av 

stadens verksamhetsområden och även hos andra arbetsgivare. Det ansträngda läget 

har påverkat nämnder och bolags verksamheter och ekonomi. Driftkostnaderna har 

ökat och omprioriteringar har varit nödvändiga inom investeringsprojekt som 

fördyrats och vissa fall behövt tidsförskjutas. Trots utmaningar har nämnder och 

bolag kunnat leverera en service av hög kvalitet, där nämnderna visar ett överskott 

om totalt 504,0 mnkr (367,5 mnkr, avser år 2023) och stadens bolag ett resultat efter 

skatt om totalt 96 mnkr (-691 mnkr, avser år 2023). 

Bedömningen är att den kommunala koncernen uppfyller kommunfullmäktiges tre 

inriktningsmål helt. Den samlade bedömningen är att staden uppfyllt kraven för en 

god ekonomisk hushållning under 2024, utifrån nämndernas och bolagsstyrelsernas 

rapportering samt att de finansiella målen uppfylls. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret. 
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Föredragande borgarrådets synpunkter 

Årsredovisningen har som syfte att redovisa stadens arbete och ekonomiska ställning 

för år 2024. Årsredovisningen ger en tydlig bild av hur stadens verksamheter jobbar 

ambitiöst för Stockholm och stockholmarnas bästa. Arbetet med att nå högt 

uppställda mål kring välfärd, trygghet och klimatomställning görs vecka för vecka, 

dag för dag - runt om i staden. 

Det är ett målinriktat arbete som sker för att vi vill att Stockholm ska vara en stad för 

alla. En stad för både nya och gamla stockholmare. En stad där drömmar uppfylls.  

En årsredovisning kan inte i detalj skildra allt det viktiga arbete som utförs i 

Stockholms stad: dagligen får barn och unga ta del av skola och förskola med hög 

kvalitet och viktiga steg tas i klimatarbetet för ett grönt och fossilfritt Stockholm. 

Både dag och natt får våra äldre en trygg omsorg. Staden byggs och staden utvecklas.  

År 2024 har präglats av fortsatt lågkonjunktur, höga räntor och ett utmanande 

ekonomiskt läge. Det är tuffa tider i samhällsekonomin. Inflationskrisen och 

lågkonjunktur påverkar både hushållen och välfärdens budgetar. Trots utmaningarna 

har nämnder och bolag kunnat leverera en service med hög kvalitet och hög 

måluppfyllnad och det visar årsredovisningen. I dessa tuffa tider syns de politiska 

prioriteringarna extra tydligt. I Stockholms stad har det rödgröna samarbetet ständigt 

värnat välfärden. 

Bakom allt som sker i det dagliga arbetet finns våra medarbetare som är 

grundläggande för att de goda resultaten ska kunna uppnås. Därför är det viktigt och 

prioriterat att stadens anställda har bra villkor och att det är attraktivt att arbeta här. 

Stockholms stad arbetar därför aktivt med att förbättra stadens roll som arbetsgivare. 

Trots en svår tid, med oro i omvärlden, tufft ekonomiskt läge och brottslighet har 

stadens anställda bidragit till en hög måluppfyllnad - av högt uppsatta mål. 

Under 2024 har vi genomfört satsningar för att våra medarbetare ska trivas och 

utvecklas. Kompetensförsörjning är centralt för att staden ska kunna erbjuda tjänster 

av hög kvalitet till stockholmarna. För första gången har Stockholms stad tagit ett 

samlat grepp kring den stora utmaning som finns inom förskolan genom ett 

gemensamt program för kompetensförsörjning. Genom stadens 

kompetensutvecklingssatsning har nämnderna under 2024 beviljats hela 36,6 miljoner 

för att genomföra kompetensutvecklingsinsatser inom LSS, utbildningar inom 

demens osv. Arbetet med att öka antalet heltider och minska antalet timavlönade 

fortsätter i hela staden. Därtill har kompetensutveckling för chefer genomförts inom 

bland annat systematiskt miljöarbete och rehabilitering.  

Trots det tuffa ekonomiskt läge valde den styrande regeringen återigen att svika 

Stockholm och stockholmarnas välfärd. Stockholms stads utbetalning till staten för 

generella statsbidrag och utjämning uppgick år 2024 till 5 549 miljoner kronor. Att 

regeringen bortser från behoven i Stockholm är uppenbart. I detta svåra ekonomiska 

läge har staden med alla medel försökt säkerställa goda villkor. Det finns förstås 
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områden där det varit tufft, som för skolor och förskolor som får minskat barn- och 

elevunderlag. 

Det område där den nationella politiken fortsatt står i vägen för möjligheterna att 

uppnå målen är klimatpolitiken - regeringens politik begränsar stadens möjlighet att 

bli klimatpositiv till år 2030. Stockholm ska som motvikt till detta vara en stad som 

leder arbetet för klimatomställningen. Vi ska leva upp till, och ofta överträffa, de 

åtaganden som gjorts i internationella sammanhang med utgångspunkt i Parisavtalet. I 

omställningen skapas nya möjligheter och nya jobb. Det är positivt att de flesta 

nämnder och styrelser nu jobbar aktivt med sina åtaganden inom ramen för sina 

klimatbudgetar. 

Arbetet att minska utsläppen från transportsektorn har fortsatt under året. När 

regeringen gjort det billigare att tanka fossilt och dyrare att köpa elfordon har 

Stockholms stad fortsatt arbetet för elektrifiering. Vi har fortsatt att bygga ut 

laddinfrastrukturen i staden och publika laddplatser har nu ökat till 1950 stycken och 

en stadsmiljözon har under 2024 inrättats i Gamla Stan. Under år 2024 antog vi ett 

nytt miljöprogram och en ny klimathandlingsplan med nya höjda ambitioner som 

vässar Stockholms miljö- och klimatarbete ytterligare.  

I december 2024 beslutade kommunfullmäktige att inrätta Olovslunden som stadens 

första biotopskyddsområde. Därtill har samråd genomförts för inrättande av 

biotopskyddsområden i Skönstavik, Nockebyhov och Vårberg, Ett omfattande arbete 

med att stärka den biologiska mångfalden genom skötseln av parker, naturmark och 

andra offentliga ytor har bedrivits - och flera stadsdelsnämnder har gjort insatser för 

att ta tillvara stockholmarnas engagemang och sprida kunskap. Bekämpning av 

invasiva arter har genomförts på flera platser och utvecklingsarbete har initierats. 

Skola, förskola och meningsfulla fritidsaktiviteter är avgörande för barn och 

ungdomars framtid. Att barn och unga har en meningsfull fritid är oerhört viktigt och 

stadens nämnder har arbetat för att alla barn och unga ska ha tillgång till meningsfulla 

fritidsaktiviteter. Vi har under året sänkt avgiften på fritidsklubbar och särskilda 

medel har fördelats till stadsdelsnämnderna för avgiftsfria sommarlovsaktiviteter, 

som dagkollo. Runt 18 000 barn och unga tog del av aktiviteterna under förra året. Vi 

införde en ny avgiftsmodell som gav lägre avgift för kolloverksamhet, för familjer 

med låg- och medelinkomst. 

När det kommer till förskola har andelen legitimerade förskollärare ökat och antalet 

barn per legitimerad förskollärare minskat, vilket säkrar god kvalitet på förskolan. En 

utmaning är att barnantalet minskat till följd av nedgången i barnafödandet. Detta 

innebär en ansträngd situation i förskoleverksamheten, trots majoritetens satsningar 

på en höjd barnpeng. 

Skolan har en stor utmaning på grund av minskat elevunderlag. Trots ett tufft 

samhällsekonomiskt läge har vi kunnat prioritera att de elever som behöver mer stöd 

för att klara skolan får mer resurser. Årsredovisningen visar i och för sig på en stärkt 

måluppfyllelse i tidiga årskurser men en lägre måltuppfyllnad för vissa grupper inom 
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senare årskurser. Det är tydligt att vi måste fortsätta att stärka arbetet för en likvärdig 

skola för alla barn. Tidiga insatser och kontinuerlig uppföljning av elevernas 

kunskapsutveckling måste prioriteras. 

Staden ska ha en hög beredskap genom att ha rådighet över viktiga 

samhällsfunktioner och välfärden. Staden arbetar på olika sätt kring återtagande av 

verksamhet i egen regi. Här tas tydliga steg framåt. Under 2025 tar exempelvis 

kyrkogårdsnämnden över drift och skötsel på Skogskyrkogården och trafiknämnden 

återtar tunnelberedskapsverksamheten.  

Under 2024 präglade otrygghet och gängkriminalitet vår stad. Det dödliga 

skjutvapenvåldet och gängrelaterade sprängningar har varit på en hög nivå. Den 

upplevda tryggheten bland stockholmarna har minskat. Stockholms stad ska vara en 

stad där ingen lämnas utanför. En stad som säkerställer att det finns ett skyddsnät för 

alla som behöver hjälp och stöd. Vi har arbetet med tidiga insatser, med 

brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete samt framgångsrikt arbetat i 

samverkansöverenskommelser för att få ner antalet öppna drogscener. Men i arbetet 

med trygghet är det viktigt att lyfta att det behövs fler poliser i Stockholm. Trots detta 

läge misslyckas regeringen med att tillräckligt stärka upp polisens arbete i 

huvudstaden. 

Det förbyggande arbetet behöver fortsätta; skola och förskola, tillsammans med 

kultur och fritid är avgörande för att hindra att unga lockas in i kriminella gäng. 

Staden arbetar löpande med dessa verksamheter för att vara en motkraft till de 

kriminella gängen.  

Stockholm ska vara en bra stad att åldras i och stadens arbete med omställningen till 

en god och nära vård och arbetet med en Äldrevänlig stad har fortsatt under året. För 

att möta utmaningarna med en ökad andel äldre i staden fortsätter arbetet med att 

skapa förutsättningar för ett hälsosamt åldrande.  

För det rödgröna samarbetet är det viktigt att bygga en stad som håller ihop och där 

alla stockholmare får chans att växa och utvecklas, med målet om en stad utan 

segregation som alla människor har råd att bo och leva i. Mot bakgrund av detta 

startade arbetet med Fokus Järva, som under året visat på goda resultat. Det är 

glädjande att se att det fokuserade arbetet har gett resultat med utgångspunkten i 

beståndsdelar som samhällsbyggnad, välfärdsinsatser och att stärka civilsamhället. 

Nu ska vi också intensifiera arbetet med fokusområdena i Söderort. 

Vår stad blir starkare då alla stockholmare ges chans att växa, en stad som håller 

samman med en stark välfärd är grundförutsättningen. En stad med öppenhet och 

mångfald ger utrymme åt var och en att leva det liv de vill. I Stockholm ska 

mänskliga rättigheter och en fri kultur värnas och vi har under året tagit fram ett 

program för de mänskliga rättigheterna. 

Med detta vill jag rikta ett stort tack till stadens anställda för det viktiga och väl 

genomförda arbetet under 2024.  
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Bilagor 

0. Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för Stockholms stad, dnr KS 

2024/1349-1.1 

1. Ombudgeteringar och budgetjusteringar, dnr KS 2024/1349-1.2 

2. Stadsledningskontorets kommentarer till nämndernas utfall, dnr KS 

2024/1349- 1.3 

3. Resultatbudget och investeringsplan, dnr KS 2024/1349-1.4 

4. Kommunstyrelsens uppsiktsplikt avseende stadens hel- och delägda bolag, dnr 

KS 2024/1349-1.5 

5. Basnyckeltal 2024, dnr KS 2024/1349-1.6 

6. Redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag, dnr KS 2024/1349-1.7 

7. Redovisning av kommunfullmäktiges aktiviteter som i sin helhet inte blivit 

genomförda under 2024, dnr KS 2024/1349-1.8 

8. Lägesredovisning Stora projekt 2024, dnr KS 2024/1349-1.9 

9. Slutredovisningar av investeringsprojekt över 50 mnkr, dnr KS 2024/1349-

1.10 

10. Visselblåsarfunktionens årsrapport 2024, dnr KS 2024/1349-1.11 

11. Riktlinje för arbetslivsinriktad rehabilitering i Stockholms stad, dnr KS 

2024/1349-1.12 

12. Hållbarhetsrapport 2025, dnr KS 2024/1349-1.13 

13. Årsredovisning 2022 med revisionsberättelse för Samordningsförbundet 

Stockholms stad, dnr KS 2024/1349-1.14 

14. Årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Samordningsförbundet 

Stockholms stad, dnr KS 2024/1349-1.15 

15. Storstockholms brandförsvars årsredovisning 2024, dnr KS 2024/1349-1.16 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarrådet Dennis Wedin (M) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis godkänna förslag till beslut  

2. Att därutöver anföra 

Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för Stockholms stad redogör för 

verksamhetens resultat och ekonomiska ställning. I ärendet redogörs även för 

stadsledningskontorets analys och målbedömning av kommunfullmäktiges 

inriktningsmål och verksamhetsområdesmål för år 2024. 

Årets resultat för staden uppgår till 2 898 (3 322 mnkr). I resultatet ingår 

realisationsvinster och försäljning av exploateringsfastigheter med 1 369 mnkr (2 286 

mnkr). Skatteintäkterna har ökat med drygt 77 mnkr i jämförelse med budget och 

uppgår till 63 187 mnkr (60 838 mnkr). Samtidigt som stadens resultat är positivt kan 

vi konstatera att andra delar av verksamheten inte har utvecklats lika väl. Vi ser med 
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oro på den ökade skuldsättningen i staden, som till stor del beror på höga 

investeringsvolymer, med en låg och sjuknade egenfinansieringsgrad.  

Att staden gör ett överskott på nästan 3 miljarder kronor är såklart positivt. Men när 

överskottet både ifjol och 2023 är så stora går det att med fog ifrågasatta behovet av 

de återkommande skattehöjningarna, som har gett stockholmarna den högsta 

kommunalskatten sedan 1998. Skattehöjningarna visar en oförmåga att hushålla med 

skattebetalarnas pengar och att prioritera och fokusera på kommunens kärnuppgifter, 

så som skolan och tryggheten. 

Utvecklingen i skolan går åt fel håll. Betygsresultaten för årskurs 9 är något lägre i 

jämförelse med föregående år och andelen elever i samma årskurs som uppnår målen 

i alla ämnen minskar. För skolorna i kvartil 4 är utvecklingen negativ, vilket gäller 

samtliga resultatmått. Hög skolfrånvaro, språkutmaningar och psykisk ohälsa är 

faktorer som påverkar resultaten samt svårigheter att nå kunskapsmålen inom 

matematik och idrott och hälsa.  

Otryggheten ökar i Stockholm. Andel stockholmare som upplever trygghet i den 

stadsdel där man bor minskar. Skärholmen är fortsatt den stadsdel där störst andel 

upplever otrygghet, och andelen som upplever stadsdelen som trygg har minskat från 

55 procent 2023 till 44 procent 2024.  

Stockholm har inte råd att fortsätta på den här vänstervridna vägen en mandatperiod 

till. Efter valet 2026 behöver Stockholm en politik som främjar ekonomisk tillväxt 

och företagsamhet och som kan prioritera bland stadens utgifter och hushålla med 

resurserna. 

Reservation av borgarrådet Jan Jönsson (L) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Föredragande borgarrådets förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

Trots det ekonomiskt ansträngda läget redovisar Stockholms stad ett betydande 

överskott, vilket tyder på att skatteuttaget är högre än nödvändigt. Med tanke på den 

ökande arbetslösheten i Stockholm skulle en sänkt skatt kunna bidra till att stärka den 

lokala ekonomin genom att öka hushållens köpkraft och företagens 

investeringsmöjligheter. 

Liberalerna ser med oro på hur samhandlingen mellan skola, socialtjänst och polis 

under hela mandatperioden avstannat på sina håll i staden. Till exempel hämtas det 

inte in medgivanden från vårdnadshavare och skolorna får ingen återkoppling på sina 

orosanmälningar. 

Insatser för att stabilisera skolgången för barn i samhällsvården är i helt 

grundläggande för att förebygga kriminalitet och sociala problem. Här finns stora 

förbättringsområden för staden att ta tag i. Vi efterfrågar bland annat systematik i 
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uppföljningen av barnens skolresultat, hälsa och tandstatus, eftervårdsarbetet kring 

unga som placerats på institution behöver förbättras och det behöver möjliggöras för 

fortsatt stöd även efter att barnet fyllt 18. 

Den våldsvåg som fortsatt pågår i staden, med skjutningar och sprängningar, måste 

mötas och motverkas polisiärt såväl som med kommunala insatser. En gemensam 

nämnare för så gott som samtliga unga gärningspersoner är att det är unga pojkar som 

redan är omhändertagna, på rymmen från en placering. Det är pojkar som ofta varit på 

samhällets radar under många år, utan att stödinsatser för att förhindra att de dras in i 

kriminalitet fungerat.  

Att det socialt förebyggande arbetet behöver stärkas är uppenbart och likaså måste 

särskilt fokus riktas mot de barn som placeras – innan, under och efter en placering. 

Målgruppen är en utpekad rekryteringsbas för de kriminella nätverken och därför är 

dessa barns vård en nyckel till att stoppa nyrekryteringen. Samhällsvården måste 

förbättras kraftigt och få kosta, med ett eftervårdsprogram som tar vid direkt efter en 

placering. Den förstärkning av budgeten för dessa områden som den rödgröna 

majoriteten lyfter fram är dels otillräcklig sett till stadsdelarnas faktiska underskott, 

och dels hade problemet inte uppstått från början om den skyddsfond som Liberalerna 

inrättade föregående mandatperiod funnits kvar – just för höga placeringskostnader 

svåra att budgetera för.  

Andelen placerade barn som når målen i svenska/svenska som andraspråk, matematik 

och engelska i grundskolan var 65 procent för 2024, mot den rödgröna majoritetens 

mål på 75 procent. Vi vet att det här är en grupp som presterar dåligt i skolan och 

därför behöver extra stöd för att klara kunskapsmålen. Det är inte heller tillräckligt att 

enbart mäta målen i svenska, matematik och engelska, staden måste istället följa 

huruvida dessa barn blir behöriga till gymnasiet. Statistik från Socialstyrelsen visar 

tyvärr på att den historiskt negativa trenden håller i sig för placerade barn, där endast 

35 procent av de barn hemmahörande i Stockholm som varit placerade hela årkurs 9 

blir behöriga till gymnasiet. Men för att kunna bryta den här trenden behöver staden 

också själv följa dessa barn och utvärdera insatser för att stabilisera deras skolgång - 

det görs inte idag. 

Eolshäll och de övergrepp som begicks där på placerade barn är en skamfläck i 

stadens historia. Som Liberalerna påtalat upprepade gånger så är det hög tid att 

Stockholms stad idag tar på sig det ansvar som staden hade då och grundligt utreder 

stadens inblandning och en eventuell kompensation till dem som utsatts. Den starka 

och jämlika välfärd som den rödgröna majoriteten säger sig stå för lyser med sin 

frånvaro för de barn - i samhällets vård placerade på Eolshäll - som utsattes för grova 

övergrepp och lever med konsekvenserna än idag som vuxna. Att skjuta ifrån sig 

ansvaret till regeringen håller inte och inte heller att svara med tystnad. Liberalernas 

egen utredning visar på att staden visst har haft tillsynsansvar, samt att det tidigt 

funnits politisk kännedom om att något inte stod rätt till på Eolshäll. Nu måste den 

rödgröna majoriteten ta ansvar och gå till botten med vad som faktiskt hände. 
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Liberalerna noterar i årsredovisningen att det finns brister i stadens kontroll över de 

investeringar som genomförs. Detta avspeglas i den höga avvikelsen på cirka 24,6 

procent. En betydande del av denna avvikelse utgörs av förgäveskostnader – resurser 

som lagts på projekt som sedan skrotats, försenats eller blivit dyrare än planerat. Det 

är inte acceptabelt att stadens resurser hanteras på ett sätt som leder till omfattande 

ekonomiska förluster för invånarna. Liberalerna kräver därför en mer ansvarsfull 

ekonomisk styrning, där en större träffsäkerhet och skärpt uppföljning blir rutin. 

Liberalerna vill även att de större investeringar som Stockholm genomför ska 

granskas av en extern aktör för att identifiera brister i planering, genomförande och 

uppföljning. En mer realistisk budgetering och tydligare ansvarsutkrävande gynnar 

både Stockholm och dess skattebetalare. 

Risken med allt högre avvikelser är att de inte bara leder till ineffektivt 

resursutnyttjande, utan även tränger undan andra viktiga investeringar. När kostnader 

skenar minskar stadens möjligheter att genomföra nödvändiga satsningar inom 

exempelvis skola, äldreomsorg och socialtjänst.  

Stockholm står inför en oroande nedåtgående trend i bostadsbyggandet. Under det 

senaste året har antalet påbörjade bostäder minskat med 10 procent jämfört med 2023. 

Än mer alarmerande är att antalet markanvisade bostäder har sjunkit med hela 45 

procent, vilket innebär att Stockholm kommer se allt färre nya projekt initieras och att 

bostadsbristen kommer förvärras på sikt. 

Särskilt oroande är utvecklingen för seniorbostäder, där antalet minskat med hela 58 

procent. Detta riskerar att försvåra situationen för äldre stockholmare som behöver 

tillgängliga och trygga boendelösningar. Att endast 50 seniorbostäder tillskapades 

under 2024 rimmar illa med stadens nuvarande målsättning om att alla över 65 år som 

vill ska kunna få en seniorbostad. Då antalet äldre väntas kraftigt öka i Stockholm 

behöver den rödgröna majoriteten ta flera konkreta initiativ för att undvika att våra 

äldre hamnar i en svår boendesituation i framtiden.  

Stockholm står även inför en kompetensförsörjningskris, där staden kommer få det 

allt svårare att täcka behoven inom välfärden. Detta på grund av att människor inte 

kan söka sig till Stockholm för att arbeta inom skola, vård och omsorg. Därför anser 

Liberalerna att Stockholm måste ha en mer aktiv bostadspolitik där vi vill se en 

snabbare och mer effektiv planeringsprocess, fler markanvisningar och tydligare 

incitament för att öka byggtakten.  

Liberalerna är starkt kritiska till den bekymmersamma ökningen av vräkningar i 

Stockholms stad. Särskilt alarmerande är att andelen vräkningar där barn är 

inblandade, enligt Kronofogdens sammanställning för 2024, fortfarande är hög. Detta 

strider mot stadens nollvision om att barn inte ska vräkas eller utsättas för att ha 

föräldrar som hamnar på gatan. 

Siffrorna som redovisats visar att elva barn har berörts av vräkningar inom 

allmännyttan, vilket innebär att en betydande del av vräkningarna fortfarande drabbar 

barnfamiljer. Den ökade andelen vräkningar inom allmännyttan, där 8 av de 123 
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vräkningarna berör barn, är särskilt bekymmersam. Detta tyder på att stadens ansvar 

för att skydda de mest utsatta grupperna inte tillräckligt beaktas, och att det finns 

brister i stödet till barnfamiljer som riskerar att hamna i en utsatt situation. 

Att vräkas är en oerhört social och ekonomisk förlust, både för den enskilde individen 

men även samhället i stort. Därför anser Liberalerna att en omedelbar översyn av 

stadens arbete för att förhindra vräkningar, särskilt när barn är inblandade, bör 

genomföras. Stockholm måste leva upp till sitt åtagande om att ingen barnfamilj ska 

behöva stå utan tak över huvudet 

Efter årets vintersäsong kvarstår stora brister i stadens snöröjning. Många trottoarer 

och gångbanor är fortsatt svårframkomliga efter snöfall, särskilt i områden där 

sopsaltning inte genomförs. Liberalerna har även noterat att cykelbanor prioriteras i 

allt högre grad på bekostnad på gångbanor. Detta påverkar äldre, personer med 

funktionsnedsättningar och föräldrar med barnvagnar i hög grad. I flera stadsdelar 

vittnar invånare om att de tvingas ut i vägbanan eftersom snövallar blockerar 

trottoarer, vilket ökar risken för olyckor. Den ojämlika snöröjningen gör att vissa 

grupper i samhället får allt sämre framkomlighet och trygghet, vilket vi anser är 

oacceptabelt i en stad som vill vara både jämlik och tillgänglig för alla. 

Stockholms stad har de senaste åren genomfört omfattande ombyggnationer, nya 

trafiklösningar och miljözoner i ett försök att skapa en mer hållbar stad. Samtidigt 

upplever många inom stadens handel och näringsliv att dessa förändringar är stor 

utmaning. Särskilt i innerstaden har arbeten i den fysiska miljön försvårat för 

planering av leveranser och otydliga trafikflöden har lett till minskad 

kundtillströmning för många butiker och handlare. Både Svensk Handel och 

småföretagare upplever att dialogen med Trafikkontoret har varit bristfällig, att beslut 

fattas utan att de informeras i god tid och att en otillräcklig konsekvensanalys legat 

till grund för besluten. Det är viktigt att staden hittar en balans mellan 

hållbarhetsmålen och en levande stadskärna, så att företag får rätt förutsättningar att 

överleva och utvecklas. 

Trots satsningar på bilfria zoner och lekgator vid vissa skolor upplever många skolor i 

Stockholm fortfarande en farlig trafikmiljö. Skolpersonal har vittnat om farliga 

transportfordon i nära anslutning där skolbarn rör sig, bristfälliga övergångsställen 

och ett stort antal bilar i direkt anslutning till skolorna under morgon- och 

eftermiddagstimmarna. De åtgärder som införts på vissa platser, såsom tillfälliga 

lekgator, är lovvärda men långt ifrån tillräckliga. För att öka barns säkerhet krävs att 

trafiken kring stadens skolor även under renoveringar och godstransport sker på ett 

för barnen säkert sätt. 

Elektrifieringspakten och stadens satsningar på laddinfrastruktur är viktiga steg mot 

en fossilfri transportsektor. Liberalerna är dock kritiska till att utbyggnaden av 

laddplatser sker i en ojämn takt, där innerstaden har ett betydligt större utbud av 

publika laddplatser jämfört med ytterstadsområdena. För många boende i ytterstaden 

innebär detta en avsevärd utmaning när de överväger att byta till elbil. Bristen på 

laddinfrastruktur i dessa områden riskerar att bromsa elektrifieringen och skapa en 
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ojämlik situation, där de som bor längre från stadens kärna har färre möjligheter att 

ställa om sitt resande. För att uppnå en rättvis klimatomställning måste staden öka 

incitamenten för att bygga ut laddinfrastrukturen i hela staden. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 2 april 2025 

Anders Österberg 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Christofer Fjellner, Johan Nilsson och Sophia Granswed Baat (alla 

M) som är likalydande med Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen. 

Reservation av Jan Jönsson (L) som är likalydande med Liberalernas reservation i 

borgarrådsberedningen. 

Reservation av Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis godkänna föredragande borgarrådets förslag till beslut 

2. Att därutöver anföra följande 

Stockholms stads årsredovisning 2024 redovisar ett positivt ekonomiskt resultat, men 

bakom siffrorna döljer sig allvarliga brister. Det är tydligt att vänsterstyret målar upp 

en alltför ljus bild av Stockholm i ett läge där både välfärden, tryggheten och 

klimatambitionerna är påtagligt ansträngda. 

Med tanke på att staden redovisade ett resultat på 2,9 miljarder kronor är det ofattbart 

att man väljer att höja skatten. Detta samtidigt som nettoskulden ökar markant – till 

närmare 78 miljarder kronor. Vi ser med skepsis att egenfinansieringsgraden minskar 

och tyder på en ekonomisk politik som är både kortsiktig och ineffektiv. Centerpartiet 

är också kritiska till att för mycket resurser samlas i de centrala medelsreserverna, 

särskilt borde inte volymreserverna behöva vara så här stora när till exempel 

barnkullarna minskar.  

Årsredovisningen slår fast att stadens tre inriktningsmål uppfyllts – men flera av 

indikatorerna talar ett annat språk. Det är uppenbart att bedömningarna har varit 

generösa, och i vissa fall direkt vilseledande. Att målet om ett tillgängligt 

bostadsutbud bedöms som delvis uppfyllt, när endast knappt 3 000 bostäder påbörjats 

av målsatta 10 000, visar på en verklighetsfrånvänd bedömning. Bostadsbristen är 

akut – ändå agerar majoriteten som om läget vore under kontroll. 

Även inom skolan är problemen stora och Centerpartiet är oroliga om man tar 

tillräcklig hänsyn till de demografiska effekterna. Det är därför vi i vårt budgetförslag 
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för 2025 valde att höja anslaget till skolan mest av alla partier. Minskade elevkullar 

skapar nämligen en oro för hur lokaler, resurser och kvalitet ska säkerställas. Det är 

däremot glädjande att ett ökat fokus lagts på kompetensförsörjning inom välfärden, 

exempelvis genom särskilda satsningar på förskolan och utbildningsinsatser inom 

LSS och äldreomsorgen. 

Inom klimatpolitiken är redovisningen både splittrad och otillräcklig. Centerpartiet 

vill att Stockholm ska bli grönare, därför anser vi att det är olyckligt att flera mål inte 

nås. Det är positivt att staden under 2024 genomfört en utbyggnad av 

laddinfrastruktur, även om det går för långsamt. Målet om att minska utsläpp från 

livsmedel nås däremot inte, andelen matavfall till biologisk behandling ligger långt 

under målet och flera andra miljöindikatorer pekar nedåt. Den styrande majoriteten 

verkar nästan sakna verktyg för att säkra att den högt uppställda klimatpolitiken 

faktiskt genomförs. 

Trygghetsläget i Stockholm är fortsatt oroande. Gängkriminalitet, skjutningar och 

otrygghet i offentliga miljöer ökar. Stadens insatser för att samverka med polis, 

civilsamhälle och skola är viktiga – men otillräckliga. Det krävs mer än punktinsatser 

för att skapa varaktig förändring. Det förebyggande arbetet måste trappas upp 

kraftigt, annars riskerar staden att förlora en hel generation till gängen.  

Centerpartiet ser med allvar på det politiska ledarskapets oförmåga att möta de stora 

samhällsutmaningarna. Trots goda förutsättningar – hög skattebas, stark ekonomi, 

kompetent personal – saknas den långsiktiga politiska visionen. Centerpartiet vill 

fortsatt staka ut en hoppfull väg framåt för det framtida Stockholm. En stad som 

håller ihop och där varje människa samtidigt kan förverkliga sina drömmar. Vi verkar 

för ett grönt, levande och tryggt Stockholm – där framtidstro präglar vardagen för alla 

stockholmare. 

Särskilt uttalande av Gabriel Kroon (SD) enligt följande. 

Årsredovisningen för 2024 markera mitten av den rödgröna mandatperioden sedan 

2022. Den rödgröna majoriteten har satt sin tydliga prägel på Stockholm stad genom 

höjda kommunalskatter två år i rad, en fortsatt bil-och flygfientlig politik, 

neddragning på ordningsvakter samt förtätning med ovarsam bebyggelse i parker och 

på grönområden. 

Sverigedemokraterna står får en annan politik med ledorden ”Ett tryggt och vackert 

Stockholm”. Vi förespråkar en varsam utbyggnad av staden som sker genom nya 

större stadsdelar istället för brokiga förtätningar i villaområden, i parker eller i 

skogsdungar intill lägenheter.  

Tryggheten i staden måste stärkas genom fler trygghetskameror, kraftigt utökat antal 

ordningsvakter samt företräde för poliser i den kommunala bostadskön. Likaså 

behöver Stockholm en trafikpolitik som inte nedprioriterar bilen- och flyget. Den 

abrupta nedläggningen av Bromma flygplats i kombination med bortbyggnation av p-

platser innebär sämre framkomlighet såväl inom som utanför länet.  
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För stora barngrupper påverkar både barnens trygghet och personalens arbetsmiljö 

negativt. För att säkerställa en god pedagogisk kvalitet och barns rätt till utveckling 

och lärande måste staden prioritera att minska barngrupperna i förskolan. Vidare 

behöver inskrivningsgraden i förskolan i utsatta områden öka. Förskolan är en 

avgörande grund för barns språkutveckling, sociala färdigheter och framtida 

skolgång. Andelen inskrivna barn i förskolan har minskat de senaste åren med 

anledning av minskat barnantal i staden, men vi konstaterar att minskningen är större 

för de kommunala förskolorna än de fristående. Detta väcker frågor om tillgänglighet, 

förtroende och förutsättningar för kommunala förskolor. Staden bör därför genomföra 

en grundlig analys av orsakerna bakom denna skillnad. 

Samtidigt visar resultaten i grundskolan en negativ utveckling. Andelen elever i 

årskurs 9 med godkänt betyg i alla ämnen minskar, likaså andelen elever som är 

behöriga till nationella gymnasieprogram. Detta är mycket oroande och riskerar att få 

långtgående konsekvenser för ungas framtidsutsikter och samhällets sammanhållning. 

Staden bör därför se över och förändra den nuvarande socioekonomiska 

resursfördelningsmodellen, då den i sin nuvarande form riskerar att missgynna vissa 

grundskolor. En mer rättvis modell behöver utformas, där resurser i högre grad 

fördelas utifrån skolornas faktiska behov och förutsättningar, för att skapa likvärdiga 

möjligheter för alla elever – oavsett bakgrund eller bostadsområde. 

Ersättaryttrande av Nike Örbrink (KD) enligt följande. 

1. Delvis godkänna förslag till beslut, 

2. Därutöver anföra följande 

Vänsterstyrets tonläge gentemot såväl regeringen som stockholmarna har varit högt 

sedan start. Finansborgarrådet har systematiskt beklagat sig över för låga statsbidrag, 

skenande kostnader i välfärden och behovet av höjda skatter för att klara detta. 

Årsredovisningen för 2024 påvisar dock ett överskott på över 3 miljarder – vilket 

motsvarar mer än 4 gånger så mycket som man valde att höja skatten med. Det 

innebär inte bara att skattehöjningen var helt onödig, det är även ett tydligt bevis på 

majoritetens bristande förmåga att både planera och nyttja skattekronorna effektivt 

och ändamålsenligt. 

Vi noterar att skolresultaten försämrats för andra året i rad, bidragsberoendet ökar och 

kvalitén i arbetet med försökslägenheter för särskilt utsatta målgrupper försämras. 

Snittbetygen i gymnasieskolor sjunker, personalgrupperna per chef inom 

äldreomsorgen sväller och färre personer med arbetsmarknadsinsatser når 

självförsörjning efter avslutad insats.  

Trots att staden går med överskott väljer styret att öka stadens skuldsättning, vilken 

vid årsskiftet uppgick till 83,5 miljarder. Det socialdemokratiska finansborgarrådet 

skuldsatte stockholmarna med över 1,3 mnkr i timmen ifjol. Samtidigt förfaller nära 

hälften av den totala skulden inom 2-3 år vilket innebär att nya lån behöver ingås och 

räntekostnaderna lär öka skarpt. Kapitalkostnaderna tränger undan en allt större del av 

kommunens kärnverksamhet vilket de försämrade resultaten är facit på.  
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Finansborgarrådet behöver bryta utvecklingen med skenande skulder och börja ta 

ansvar. Socialdemokraternas skattehöjarpolitik är bevisligen inte nyckeln till en 

välfungerande kärnverksamhet där de allra mest utsatta sätts i fokus. Tvärtom slår de 

enkla lösningarnas politik framförallt mot de som har störst utmaningar att få sin 

vardag att gå ihop. 
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Ärendet 

Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för Stockholms stad redogör för 

verksamhetens resultat och ekonomiska ställning. I ärendet redogörs även för 

stadsledningskontorets analys och målbedömning av kommunfullmäktiges 

inriktningsmål och verksamhetsområdesmål för år 2024.  

År 2024 har präglats av lågkonjunktur, höjda räntor och dämpad efterfrågan samt ett 

försämrat säkerhetsläge, globalt och nationellt. Antalet arbetslösa har ökat, mer i 

Stockholm än riksgenomsnittet. Samtidigt råder brist på kompetens inom vissa av 

stadens verksamhetsområden och även hos andra arbetsgivare. Det ansträngda läget 

har påverkat nämnder och bolags verksamheter och ekonomi. Driftkostnaderna har 

ökat och omprioriteringar har varit nödvändiga inom investeringsprojekt som 

fördyrats och vissa fall behövt tidsförskjutas. Trots utmaningar har nämnder och 

bolag kunnat leverera en service av hög kvalitet, där nämnderna visar ett överskott 

om totalt 504,0 mnkr (367,5 mnkr, avser år 2023) och stadens bolag ett resultat efter 

skatt om totalt 96 mnkr (-691 mnkr, avser år 2023). 

Årets resultat för Stockholms stad (staden) uppgår till 2 898 mnkr (3 322 mnkr, avser 

år 2023). I resultatet ingår realisationsvinster och försäljning av 

exploateringsfastigheter med 1 369 mnkr (2 286 mnkr, avser år 2023). 

Skatteintäkterna har ökat med drygt 77 mnkr i jämförelse med budget och uppgår till 

63 187 mnkr (60 838 mnkr, avser år 2023). Indexuppräkning för avsättningar 

avseende stadens medfinansiering av infrastruktur, så som Sverigeförhandlingen och 

Stockholmsförhandlingen ger en positiv effekt på stadens resultat om 380 mnkr. 

Stadens investeringar uppgår till 8 809 mnkr (7 079 mnkr, avser år 2023). 

Investeringarna har till största del finansieras med egna medel, det vill säga med 

resultat, avskrivningar, avsättningar och försäljningar.  

Koncernen Stockholms Stadshus AB:s samlade resultat efter skatt uppgår till 96 mnkr 

(-691 mnkr, avser år 2023). I resultatet ingår realisations-vinster om 519 mnkr (12 

mnkr, avser år 2023) och realisationsförluster om 619 mnkr netto (14 mnkr, avser år 

2023). Realisationsresultaten är främst hänförliga till försäljningar av fastigheter och 

tomträtter. Bruttoinvesteringarna för koncernen Stockholms Stadshus AB uppgår till 

12 802 mnkr (11 468 mnkr, avser år 2023). Investeringarna har delvis finansieras med 

egna medel.  

Den kommunala koncernens resultat uppgår till 2 482 mnkr (2 059 mnkr, avser år 

2023) efter att koncerninterna mellanhavanden, inklusive utdelning, har räknats bort. 

Den kommunala koncernens bruttoinvesteringar uppgår till 21 151 mnkr (18 

548 mnkr, avser år 2023).  

Den kommunala koncernens investeringar har inte fullt ut kunnat finansieras med 

egna medel. Nettoskuldökning, vilken även inkluderar utbetalningar till 

medfinansiering, uppgår under året till 5 645 mnkr (6 399 mnkr, avser år 2023). Den 

kommunala koncernens nettoskuld per 31 december 2024 är 77 873 mnkr (72 228 

mnkr, avser år 2023).  
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Stadsledningskontoret bedömer att den kommunala koncernen uppfyller 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål helt. Den samlade bedömningen är att staden 

uppfyllt kraven för en god ekonomisk hushållning under 2024, utifrån nämndernas 

och bolagsstyrelsernas rapportering samt att de finansiella målen uppfylls. 
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